

[Text]

and Social Services for this. I am not really sure. I have not really thought about that.

The Chairman: Of the 35 children that are in your spaces right now, how many of them are on a subsidized basis and how many of them are paying full price?

Ms Taylor: We have 16 of the 35 who are subsidized.

The Chairman: So it is just about half and half.

Ms Taylor: Yes.

• 0930

The Chairman: You mentioned that you have a waiting list of about 50 to 100 people. From which group on the waiting list would they be coming? Would they be more from the ones who are subsidized or non-subsidized?

Ms Taylor: It is very difficult to say. We do not ask people when they enroll their child whether or not they are eligible for subsidy. One thing I will say is that we have a large number of people who have children under the age of two who are looking for care. This is another problem we have in this province in providing day care services for children under two. At our centre, we just take three children under two.

The Chairman: Your ratio of staff to children is quite high. It is about a 3:1 if you count students into it.

As for the students you have working, you say it is part of a program within the college. Could you tell us what program these students come from?

Ms Taylor: These students are from the early childhood education program within the college. It is a two-year program.

• 0935

The Chairman: Does the program you are running equip these people also to go out and give care within the home as well as in day care centres? Or does it primarily teach them child care within the formal setting?

Ms Taylor: It teaches them child care in any way, really, in the home, in the formal setting and so on. Many of our students go to work in the formal setting, but we also have students who take on positions as nannies and within the private home as well.

The Chairman: Do you have any placement figures for the students who are leaving as to how many find work immediately and in what area? Or is such information available from the college?

Ms Taylor: Most of our students receive or obtain employment within two or three months of graduation. We have a really high employment rate.

The Chairman: Do you know what the percentage of this placement would be within the home care situation as opposed to the day care?

Ms Taylor: I would say probably 95% of them work in group care of some kind or another.

[Translation]

sociaux, et la garderie envoie la facture au ministère. Je ne sais pas. Je n'y ai pas vraiment pensé.

La présidente: Sur les 35 enfants que vous avez actuellement, combien sont subventionnés et combien paient le plein tarif?

Mme Taylor: Nous en avons 16 sur 35 qui sont subventionnés.

La présidente: C'est donc à peu près la moitié.

Mme Taylor: Oui.

La présidente: Vous avez dit que vous avez entre 50 et 100 noms sur votre liste d'attente. Sont-ils en majorité des gens qui ont droit aux subsides, ou des pleins tarifs?

Mme Taylor: C'est très difficile à dire. Nous ne demandons pas aux gens au moment de l'inscription s'ils ont droit aux subsides ou non. Ce que je peux vous dire, c'est qu'il y a beaucoup de demandes pour des enfants de moins de deux ans. La garde des enfants de moins de deux ans est un autre problème que nous avons dans l'île du Prince-Édouard. Chez nous, nous ne prenons que trois enfants de moins de deux ans.

La présidente: Le rapport employés-enfants est très élevé, chez vous. En comptant les étudiants, il est d'environ 3 à 1.

À propos des étudiants, vous avez dit qu'ils travaillent chez vous dans le cadre d'une entente avec le collège. Pouvez-vous nous dire à quel programme ces étudiants sont inscrits?

Mme Taylor: Ils sont inscrits au programme d'éducation pré-scolaire, qui dure deux ans.

La présidente: Les étudiants inscrits à votre programme apprennent-ils également à s'occuper d'enfants au foyer, ainsi que dans les garderies? Ou apprennent-ils surtout à s'occuper d'enfants dans un cadre institutionnel?

Mme Taylor: Ils apprennent en fait à s'occuper d'enfants dans tous les milieux, à la maison, en institution, et ainsi de suite. Une fois diplômés, bon nombre de nos étudiants travaillent en garderie, mais d'autres s'embauchent à titre de gardiennes privées, ou travaillent à la maison.

La présidente: Avez-vous des statistiques sur le nombre d'étudiants qui trouvent immédiatement une place à la sortie du collège et dans quels secteurs? Ou le collège a-t-il ce genre de renseignement?

Mme Taylor: La plupart de nos étudiants trouvent un emploi dans les deux ou trois mois. Le taux d'emploi est vraiment très élevé.

La présidente: Savez-vous quel pourcentage travaille en milieu familial plutôt qu'en garderie?

Mme Taylor: Je dirais qu'environ 95 p. 100 travaillent dans un cadre collectif quelconque.